



## 個人簡歷 Biography

### 胡德偉教授 Prof HU Teh-wei



#### 加州大學伯克萊分校衛生經濟學終身教授

胡德偉教授是美國加州大學伯克萊分校的衛生經濟學終身教授。他曾任該校公共衛生學院副院長，系主任。現兼任中國衛生部衛生經濟研究所首席經濟學專家。胡教授專長計量經濟學，衛生醫療保險財務政策研究，醫療服務成本效益分析，及煙害防制經濟學。

從1980年代後期，胡教授從事對美國加州及中國大陸的控煙稅賦研究，參與世界銀行全球控煙政策專案，發表數十篇有關論文及文集，提供相關政府控煙政策的諮詢。

過去40年來擔任美國國家衛生研究院、美國國家科學院研究所、世界銀行、世界衛生組織、中國衛生部，香港及台灣衛生部門及機構，以及其他國際研究機構的顧問。

#### Professor Emeritus of Health Economics, University of California, Berkeley

Teh-wei Hu is a Professor Emeritus of Health Economics and served as Associate Dean and Department Chair in the School of Public Health at the University of California, Berkeley. During the past 40 years, Professor Hu has been teaching and conducting research in health economics. His areas of expertise are the application of econometrics to health care services research and the economics of tobacco control.

He is the author of more than 200 publications including Tobacco Control Policy Analysis in China: Economics and Health (2008), and Tobacco Taxation and Its Potential Impact in China (Hu, Mao, Shi, and Chen, 2008) funded by the Bloomberg Philanthropies and the Gates Foundation.

With Professor Hu's expertise in health economics, he has served as consultant on health care financing reform and economics of tobacco control to the World Bank, the World Health Organization, senior policy advisor to the Ministry of Health in China, and health departments or authorities in Hong Kong and Taiwan.